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Jaundzimušie
Kā balta puķe bērns ir uzziedējis,

Lai kādreiz dzīvē spētu tālu iet.
No nedienām, no salta dzīves vēja

Šo mazo dvēselīti sargājiet!

Garkalnes novada Dzimtsarakstu nodaļā  
reģistrēta dzimšana:

Edvards Krēsliņš (12.02.)
Līva Kļaviņa (22.02.)

Adriana Skurbe (6.03.)

Mīļi sveicam vecākus un vecvecākus!

Laulība
Laulību noslēgusi AuSmA ZAKuSILo un VITāLIjS DEInEKo

Mīlestības pilnu sākto kopdzīves ceļu vēl  
Garkalnes novada domes kolektīvs!

Jubilāri

75 gadi
oSKArS LēnErTS (1.03.)
KLEmEnTInA BorTKEVIčA (4.03.)
rASmA LācE (14.03.)

80 gadi
VALEnTīnA ZAKurAjEVA (3.03.)
ArVīDS GALVIņš (6.03.)

85 gadi 
BIruTA DrEIžE (3.03.)

90 gadi 
KLAVDIjA GoLuBEVA (6.03.)
VASILIjS jEmEļjAnoVS (13.03.)
VILmA SpārE (28.03.)

Gaviļniekus apaļajās jubilejās sveic Garkalnes novada  
Sociālais dienests un Pensionāru padome.
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SLUDINĀJUMI

17. martā Garkalnes novada se-
niori tikās ar rīgas apriņķa pensio-
nāru padomes priekšsēdētāju Aiju 
Kušķi, kura stāstīja par aktualitātēm 
dažādos jautājumos.

Pasākums sākās ar ļoti aizraujošu 
un interesantu koncertu, kurā uzstā-
jās Stopiņu novada dāmu vokālais an-

samblis “Ievziedi”. Viņas bija tērpušās 
modernos apģērbos no krāsainiem au-
dumiem, ar glītām cepurēm, krellēm, 
ziediem un tīkliņu zeķēs. Skatītāji bija 
tik pozitīvi noskaņoti, ka gribēja lēkt 
dančos kopā ar dāmām.

Pasākuma oficiālajā daļā Aija Kuš-
ķes kundze stāstīja par pensiju indek-
sāciju, kas zemo pensiju īpašniekiem 

turpmāk notiks divas reizes gadā – ap-
rīlī un oktobrī. Viņa minēja jaunumus 
arī tiem, kuri priekšlaicīgi pensionē-
jušies vai ieguvuši represēto statusu. 
Stāstīja arī par aktualitātēm veselības 
nozarē, paslavējot jauno ministru Veld-
res kungu. “Viņš ir darītājs, ne runā-
tājs,” sacīja pensionāru aizstāve. 

Tika iezīmētas arī nākotnes ide-

jas, kuras pensionāru padome aizstāvēs 
Saeimā, bet par tām informēsim, kad 
tiks panāktas vienošanās valdības varas 
gaiteņos.

Marta vidū Garkalnes novada pen-
sionāru padomes pārstāvji piedalījās 
vecākā gadagājuma cilvēku interešu 
aizstāvības sadarbības tīkla “Dzīvot-
prieks” dalīborganizāciju seminārā, 

kurā tika runāts par aktualitātēm so-
ciālās iekļaušanas jomā, kā arī seniori 
saņēma informāciju par inflācijas cēlo-
ņiem un turpmākajām prognozēm.

Mūsu aktīvie seniori piedalījās arī 
citā seminārā – “Baltās mājas” atskaites 
sniegšanas pasākumā par 2006. gadā 
padarīto.

Sindija martinova

Aktualitātes senioriem

Aija Kušķe stāsta par aktualitātēm senioru dzīvē.“Ievziedu” dāmas krāsainos tērpos.

Vienā no prestižākajiem pierī-
gas rajoniem, priežu ielokā, Balt-
ezera krastā, durvis vērusi jauna 
un moderna viesnīca “Baltvilla”. 
šai vietai ir sava īpaša vēsture, kas 
arī noteica šādu attīstības pavēr-
sienu. 

Pirms 70 gadiem šokolādes fab-
rikas īpašnieks Vilhelms Ķuze izvēlē-
jās vietu Baltezera krastā, lai uzceltu 
sev vasaras atpūtas māju. Pēc Ķuzes 
mājas nacionalizācijas 1953. gadā 
šeit tika ierīkota bērnu sanatorija. 

Laikiem mainoties, sanatorija 
piedzīvoja vairākas reorganizācijas. 
2001. gadā tika izveidots SIA “Re-
habilitācijas centrs “Baltezers””, kas 
joprojām sniedz rehabilitācijas un 
veselības uzlabošanas pakalpojumus 
un vienlaikus piedāvā skaistumkop-
šanas un fitnesa studiju.

Mājīgums, viesmīlība un apkār-
tējās dabas radītais miers – tā var 
raksturot jauno viesnīcu “Baltvilla”. 
Saviem viesiem tā piedāvā 34 ērtus 
un mājīgus standarta numurus, di-
vus luksusa numurus un apartamen-
tu “Baltvilla” biznesam vai atpūtai. 
Viesnīcas īpašais piedāvājums – pre-
zidenta apartaments. 

Sev istabas “Baltvillā” atradīs arī 
cilvēki ar īpašām vajadzībām vai 
alerģiskām slimībām.

Pirmajā stāvā atrodas plašs ves-
tibils un divas konferenču zāles – 
“Baltvillas” mierīgā, klusā atmosfēra 
un apkārtējā daba būs piemērota kā 
relaksācijai, tā arī ražīgam darbam. 
Te jūs atradīsiet atbilstošu vietu ne-
lielām konferencēm, semināriem, 
plānošanas sanāksmēm, pārrunām 
ar biznesa partneriem. Restorānā 
“Sunset” jums ir iespēja izbaudīt 

daudzveidīgus ēdienus un plašu 
dzērienu klāstu. Tā ir lieliska lie-
tišķu pusdienu, elegantu vakariņu 
vai banketu un svinību vieta.

Visi numuri un sabiedriskās 
telpas ir aprīkotas ar centrālo ven-
tilācijas un gaisa kondicionēšanas 
sistēmu. Ēka ir aprīkota ar liftiem 
un citu nepieciešamo, lai cilvēki ar 
īpašām vajadzībām varētu nokļūt 
jebkurā tās vietā.

Vasaras sākumā durvis vērs bārs 
“Sunreise”, restorāna vasaras terases 
un neliela atpūtas vieta pie ezera. 

Viesnīca atrodas blakus rehabi-
litācijas centram “Baltezers”. Relak-
sējošās un ārstnieciskas procedūras 
palīdzēs uzlabot veselību, atgūt spē-
kus un enerģiju. 

Jūsu izvēlei 15 ārstnieciskās un 
atveseļošanas programmas. 

Ārsti ar ilgstošu pieredzi ku-

rortoloģijā palīdzēs jums izdarīt 
pareizo izvēli, sniegs profesionālus 
padomus.

Ķermeņa un gara harmonija ir 
veselības un labsajūtas garants.

Airisa Dimante

Laipni lūdzam viesnīcā “Baltvilla”

Viesnīca “Baltvilla”.

ATvADAS
Cik daudz prieka, cik daudz bēdu

Glabā tēva mūža stāsts.
Tomēr visiem laikiem pāri

Liecas dzimtās zemes glāsts.
Aleksandrs Sivcovs (26.10.1966. – 3.03.2007.)
Vitālijs nikopskis (24.06.1957. – 12.03.2007.)

Skumjā brīdī esam līdzās tuviniekiem.

Garu mūžu nodzīvoju,
Daudz darbiņu padarīju,
Lai nu viegli zemes māte
Paklāj smilšu paladziņu.

Skumjā brīdī esam kopā ar īrISu HūnI  
un viņas ģimeni, tēti zaudējot.

Garkalnes novada domes kolēģi

Nav tādu vārdu, ar ko izsmelt bēdas,
No sirdīm, kuras sāpēm pielijušas.

(R. Skujiņa.)

Izsakām visdziļāko līdzjūtību jurA SILoVA ģimenei, māmiņu,  
sievasmāti un vecmāmiņu kapu kalniņā guldot.

Garkalnes novada domes kolēģi

Kompānija VITRUM – nepārspēts tirgus līderis veikalu, kafejnīcu un noliktavu profesionālā 
aprīkojuma jomā Latvijā. Plašs kvalitatīvu iekārtu klāsts, liela ražotne Berģos, filiāles Baltijas 

valstīs un Krievijā. Tā ir VITRUM panākumu ķīla.
Līdz ar straujo attīstību aicinām pievienoties mūsu komandai:

• METINĀTĀJUS (TIG)
• ATSLĒDZNIEKUS

• AUTOVADĪTĀJUS (B,C)
• GALDNIEKUS

Piedāvājam:
• Darba vietu: Rožu prospekts 46a, Berģi, Garkalnes novads, Rīgas rajons.
• Labus darba apstākļus mūsdienīgā, ātri augošā uzņēmumā.
• Profesionālās izaugsmes iespējas.
• Apmācību darba vietā.
• Konkurētspējīgu atalgojumu atbilstoši ieguldītajam darbam.
• Stabilitāti un sociālās garantijas.
• Uzņēmuma apmaksātas pusdienas.
• Bezmaksas uzņēmuma transportu. 

Pieteikties var: zvanot pa tālruni 7802384 vai arī jūsu Cv un pieteikuma vēstules gaidīsim  
SIA “Kompānija vITRUM” personāla nodaļā. 
Mūsu adrese: Gunāra Astras iela 3a, Rīga, Lv-1084. Tālr. 7802384, fakss 7802387, 
e-pasts: cv@vitrum.lv; www.vitrum.lv.

SIA “Latvijas safari klubs”  
steidzami meklē darbinieku  

pastāvīgam darbam.
Darbs saistīts ar ādu apstrādi.
Darbinieks var būt arī bez piere-
dzes.
Labs atalgojums.
Interesentus lūdzam zvanīt pa tālru-
ni 7371124, e-pasts: info@safari.lv.

BRUģAKMENS IEKLĀšANA.
TĀLR. 26791383, 26855910.

Šajā rītā gulēt grēks,
Mežā jāmeklē ir spēks.
Pūpoliņos spēku rodi,

Noper tos, ko neatrodi.
Tad pēc nedēļas kā sauktas,

Olas krāsainas – būs jauktas!

priecīgus svētkus, 
jautru šūpošanos, 
interesanti krāsotas 
olas un mīļus cilvē-
kus apkārt Lieldienās 
vēl Garkalnes novada 
domes kolektīvs.

Pat ja tev ir viens vārds –
Pasaki to tā,

Lai kādam ar to būtu silti.
Pat ja tev ir tikai viena dziesma,

Nodziedi to tā,
Lai kādam ar to būtu droši.

Tev ir tikai viena dzīve –
Nodzīvo to tā,

Lai kāds ar to būtu laimīgs.

Vissirsnīgākos un siltākos sveicienus sūtām 
mūsu mīļajam Kārlim cīrulim apaļajā  

dzimšanas dienā!
Garkalnes novada domes kolektīvs

l Sētas vidū izrok mazu bedrīti, kur jāiedzen koka klucītis, saukts par cūciņu. Viens nostājas pie bedrītes ar 
koka nūju, tas ir cūciņas sargātājs, bet pārējie stāv ar nūjām pie savām bedrītēm un mēģina cūciņu iedzīt sargātāja 
bedrītē. Ja kādam spēlētājam tas izdodas, spēlīte ir uzvarēta.
l Ja pie šūpolēm ugunskurs sakurts, tad mēdz nažus dancināt. Kāds no pulka, cepuri uz uguns pamatīgi nokvē-
pinājis, pienāk pie citiem un solās nažus dancināt. Kas to nezina, pienāk klāt skatīties. Tad aicinātājs nosmērē šim 
ar cepuri seju un saka: “Lūk, kā nažus dancina!” Izjokotais lūko nu atkal kādu citu piemānīt.
l Lieldienas rotaļa ir vistiņas ķeršana. Vienam aizsien acis, un tas nu prasa: “Kur tu mani vedīsi?” “Uz cūkkūtiņu 
putru ēst.” “Vai karote ir?” “Meklē pats!” Tad visi sāk bēgt un ķērējs lūko kādu sagūt.
l Lieldienas rotaļa ir sietiņa dzīšana. Rotaļas iesācējs paņem lakatu, sagriež to gurstī un, citus dzenādams, lūko 
kādam iesist. No pulka kāds jautā: “Ko tu dzen?” “Sietiņus dzenu.” “Cik augstu sietiņš?” “Deviņas jūdzes.” Tiklīdz 
to izsaka, visiem jābēg. Kam dzinējs iesit, tam jāiet viņa vietā.

Folkloras tradīcijas apkopoja Sindija martinova

Lieldienu rotaļas

GNV
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Nesen četri Garkalnes pamatsko-
las skolēni – Zane Grudule, Linda 
Bēvalde, Evija Balode un Kristiāns 
Beršackis – devās pārstāvēt Garkalnes 
pamatskolu angļu valodas konkursā 
“Edelweiss”, kas notika Mārupes vi-
dusskolā. Kopā konkursā piedalījās 
93 skolēni no Rīgas rajona skolām. 
Sākumā visi dalībnieki sapulcējās 
zālē, kur tika iepazīstināti ar kon-
kursa norises kārtību un vērtēšanas 

kritērijiem. 6. un 5. klašu grupu da-
lībnieki tika aizvesti uz atsevišķām 
telpām, savukārt 3. un 4. klašu kon-
kursa dalībnieki palika zālē. Pirmie 
uzstājās 3. klases skolēni. Es biju 
uztraukusies, jo šādā konkursā pie-
dalījos pirmo reizi. Taču man veicās 
labi, labprāt piedalīšos arī nākamgad. 
Vislabākie rezultāti ir Zanei – viņa 
tika konkursa finālā un saņēma at-
zinību.

Neviens dalībnieks neaizbrauca 
mājās tukšām rokām, katrs saņēma 
mazu dāvaniņu un diplomu par pie-
dalīšanos konkursā.

Tā kā uz “Edelweiss” devāmies 
kopā ar Berģu pamatskolas skolē-
niem, esam ieguvuši arī jaunus drau-
gus.

Visiem iesaku nebaidīties un pieda-
līties konkursos un olimpiādēs.

Linda Bēvalde

“Edelweiss” – daiļrunāšanas konkurss

Lai gan februāris dienu skaita 
ziņā ir īsākais mēnesis, notikumu 
tajā bija daudz. Visiem spilgtā at-
miņā raibā un jautrā nedēļa ar 
pārsteigumiem, amorpastu, Va-
lentīndienu, popielu un diskotē-
ku. īsāku šo mēnesi padarīja arī 
necerētās brīvdienas, jo trīs dienas 
gaisa temperatūra bija tik zema, 
ka drīkstēja uz skolu nenākt.

šajā mēnesī bija arī pirmās 
projektu dienas. Vairāki skolēni 
februārī aizstāvējuši skolas godu 
mācību priekšmetu olimpiādēs rajo-
nā. Apsveicam Aļonu Bogdanovu 
ar iegūto 1. vietu krievu valodas 
olimpiādē.

Garkalnes pamatskolas skolēni 
katru gadu ar nepacietību gaida 
Raibo nedēļu, kurā ir arī Valen-
tīndiena. šajā nedēļā katra diena 
veltīta citai tematikai: cepuru diena, 
frizūru diena, sarkanā diena (paras-
ti 14. februārī), klases vienotā stila 
diena un diena, kas saucas “Jo tra-
kāk, jo labāk”. šajās dienās pašiem 
jauniešiem ir interesanti piedalīties, 
kā arī vērot citus, jo gan skolēnu, 
gan skolotāju izdomai nav robežu. 
Aktīvi Raibajā nedēļā iesaistās arī 

skolas dežurante Līga.
Grūtāk rast idejas klases vienotā 

stila dienai, jo katram gribas ko ne-
tradicionālu, lai nebūtu kā citiem, 
neatkārtotos iepriekšējo gadu stili. 
šogad mūsu skolēniem bija šāds 
stils: 1.a klase – maskas, 3.a kla-
se – pirāti, 4.a klase – Pepijas, 5.a 
klase – “jefiņi”, 6. klase – “Laipni 
lūgti Havaju salās!”, Mafija, 8.a kla-
se – “svītraino reiss”, 1./3.b klase – 
“visu redzošie”, 5.b klase – sportam 
un atpūtai, 8.b klase – “neelpojiet 
mūsu gaisu!”.

Tā kā Raibā nedēļa norisinājās 
Valentīndienas noskaņās, tika raks-
tītas mīļas vēstulītes un nosūtītas 
pa amorpastu. Gan skolēni, gan 
skolotāji gādāja pārsteigumus sa-
viem slepenajiem draudziņiem.

Raibās nedēļas noslēgumā skolē-
nu līdzpārvalde organizēja Popielu, 
pēc kuras sekoja diskotēka.

Pēc šiem pasākumiem skolēni 
saņēma diplomus un saldas pār-
steiguma balvas. 

Edīte Bēvalde

Raibā nedēļa 
Garkalnes pamatskolā
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Raibie skolēni raibo dienu ietvaros.

16. februārī skolā notika po-
piela. Lielisko vadītāju (olgas un 
melnā jeb Evijas) iedrošināti, uz-
stājās daudzi slaveni mākslinieki, 
un, spriežot pēc aplausiem, publika 
bija sajūsmā.

šogad Popielā uzstājās gan ārzem-
ju mākslinieki, gan pašmāju grupas, 
kopā astoņi priekšnesumi. Visi da-
lībnieki bija gatavojušies, domājuši 
par skatuves tērpiem, kustībām un 
to, kā pārsteigt skatītājus. Jāteic, ka 
vairumam tas arī izdevās.

Un nu pašu dalībnieku pārdo-
mas.

Alise: “Ieraugot afišu par Po-
pielu, mēs ar draudzenēm izlēmām 
piedalīties. Mēģinājumi sākās jau 
nedēļu iepriekš. Grūti bija izdomāt 
dejas soļus, bet viss tomēr sanāca. 
Dienā, kad vajadzēja uzstāties, bijām 
ļoti uztraukušās, bet, kad dejojām, 
viss uztraukums pārgāja un jutāmies 
ļoti labi. Es ieteiktu visiem piedalītie 
Popielā.”

Laura: “Kad dziedāju, bija liels 

satraukums, bet viss noritēja labi, 
un mēs ieguvām diplomu par sirs-
nīgāko dziesmu. Žēl, ka neieguvām 
kādu vietu, bet diploms arī bija 
labs. Vislielākās ovācijas izpelnījās 
8.a klases Kristapi, kas tēloja t.A.T.u. 
meitenes.”

Sabīne D.: “Arī es piedalījos Po-
pielā. Gatavoties tai bija aizraujoši. 
Mēs meklējām dziesmu un mācījā-
mies dejas soļus. Es mēģināju nebai-
dīties uzstājoties un pārvarēju savas 
bailes. Kad dziesma bija galā, es biju 
iejutusies lomā līdz galam. Tas bija 
ļoti interesanti. Kad Popiela beidzās, 
man gribējās vēl piedalīties.”

Valērija un marina: “Mēs Popielā 
izpildījām dziesmu no krievu gru-
pas “Via Gra” repertuāra “Cvetok i 
nož”. Publikai visvairāk patika, kad 
mēs zālē izkaisījām rožu ziedlapiņas. 
Varbūt tas palīdzēja mums iegūt  
1. vietu.”

Mēs ceram, ka arī nākamgad sko-
lā notiks Popiela un priekšnesumi 
būs vēl interesantāki.

Daina Grudule

Popiela

Meitenes no grupas “Via Gra” kaisa rožu ziedlapiņas.

Šomēnes Zelta kāzas svinējām kopā ar Šumajevu pāri no 
Garkalnes. Ivans un Jevgēnija laulību reģistrējuši šeit  

pat Garkalnē 1957. gada 7. martā.
Garkalnes novada dome mīļi sveic apaļajā kāzu gadadie-

nā un turpmāk vēl saticību, veselību un dzīvotprieku!

Sveicam 50. kāzu 
gadadienā!

FoTo: LoNIjA PAuLIņA

Sakarā ar transporta intensitātes 
palielināšanos Liedagas un Krast-
malas ielā Priedkalnē, Garkalnes 
novadā, tiek izsludināta sabiedris-
kā apspriešana par Krastmalas un 
Liedagas ielas krustojuma projek-
tēšanu.

Informatīvie materiāli par pro-
jektēšanas ieceri būs izvietoti stendā, 
kas atradīsies Garkalnes novada do-
mes telpās, 3. stāvā, Brīvības gatvē 

455, Rīgā, LV-1024, un attiecīgās 
būvniecībai paredzētās vietās no šā 
gada 29. marta līdz 30. aprīlim.

Tālr. uzziņām 7800936. Atsauks-
mes par projektēšanas ieceri var ie-
sniegt Garkalnes novada domē līdz 
30. aprīlim.

Projektēšanas publiskā apsprie-
šana notiks 26. aprīlī plkst. 17.00 
Garkalnes novada domes telpās, 
Brīvības gatvē 455, Rīgā.

Krustojums Krastmalas 
un Liedagas ielā
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marta sākums. miglains lietus, 
samērā silts, bet ļoti slidens. Tieši 
tādā dienā neilgi pēc lielā aukstuma 
Garkalnes novada domes sportiskākie 
darbinieki, kurus nebija pievarējusi 
gripa, devās uz Krimuldas pagastu. 
Tur, reiņa trasē, risinājās rīgas rajo-
na pašvaldību darbinieku 10. ziemas 
sporta spēles. mājās atbraucām ar 
māņticīgo skaitli – kopvērtējumā 13. 
vieta, turklāt piektdienā. 

Piektdienā, 2. martā, Reiņa trasē 
pulcējās gandrīz 300 Rīgas rajona paš-
valdību darbinieku. Sporta disciplīnas 
interesantas, dažas jautras, dažas pra-
sīja nopietnu sagatavošanos.

Sacensībās sākās ar sportisko pa-
rādi. Tās laikā dalībniekus uzrunāja 
Rīgas rajona padomes priekšsēdētājs 
Tālis Puķītis, kurš uzmundrināja 
klātesošos un mudināja rūpēties par 
veselību, kad plosās gripa. Viņš arī 
norādīja, ka atrodamies starptautiski 
licencētā sporta trasē. Sporta spēļu 
organizators, Sporta iniciatīvu centra 
vadītājs Ēvalds Goba atklāšanas uzrunā 
atcerējās, ka pirmās pašvaldību darbi-
nieku ziemas sporta spēles risinājās 
Siguldas bobsleja trasē, kurā pulcējās 
neliels sportot gribētāju skaits, kurš 
šobrīd izaudzis līdz vērā ņemamam 
pulkam. Viņš ir gandarīts par pašval-
dību darbinieku atsaucību un vēlmi 
kopā pasportot. Vēlot veiksmi, tika 
nodotas tālākās instrukcijas, un sporta 
sacensības varēja sākties.

Kalnu slēpošanas kopvērtējumā ie-
gūta 9. vieta. šajā disciplīnā piedalījās 

mūsu šoferītis Raivis Plešs un sociālā 
darbiniece Lonija Pauliņa. šajā discip-
līnā uzvarēja Inčukalna novada domes 
sportisti. Distanču slēpošanā mūs pār-
stāvēja Lonija Pauliņa, būvinspektore 
Rita Klusa, Pēteris Zariņš un Raivis 
Plešs. Distancē jādodas kopā, jāveic 
1,4 kilometrus garš posms, kurš ved 
ne tikai kalnā, bet arī lejā no tā. Daži 
sportisti tur krita, iegūstos mikrotrau-
mas. Brašākie slēpotāji nāk no Siguldas 
novada domes.

Miniorientēšanās sacensībās pie-
dalījās četri dalībnieki: Pēteris Zariņš, 
sporta darba organizators Oskars 
šestakovskis, Rita Klusa un Jānis Pau-
liņš. Kopvērtējumā – 8. vieta. Labākie 
orientieristi nāk no Siguldas novada 

domes.
Nobrauciens ar kamerām bija ļoti 

jautrs, šajā disciplīnā bija svarīga kāju 
veiklība un spēks, jo piepūšamā kame-
ra bija jāuznes visai stāvā kalniņā, ne 
tikai draiski jābrauc lejā pa mākslīgi 
veidotu trasi ar virāžām. Nobraucie-
nu izbaudīja Lonija Pauliņa, Sindija 
Martinova, Jānis Pauliņš un Ritvars 
Grīviņš. šajā disciplīnā uzreiz varēja 
noteikt, kurš kaut nedaudz nodarbo-
jas ar sportu, bet kurš cītīgi strādā pie 
datora. Kopvērtējuma rezultāti liek se-
cināt, ka mēs cītīgi strādājam pie dato-
ra, jo ieguvām 19. vietu. Sportiskākie 
šīs disciplīnas veicēji izrādījās Mālpils 
pagasta padomes darbinieki.

Turpinājums 5. lpp. u

Veselā miesā sportisks gars

Garkalnes novada domes priekšsēdētājs Juris Silovs gatavojas nobraucie-
nam...

Komandas biedri palīdz Oskaram uz zeķēm piesiet slēpītes.

Saskaņā ar Būvniecības likuma 11. un 
12. punkta pārejas noteikumu 11. punktu 
organizēta publiskā apspriešana šādiem 
objektiem:

UPEScIEmā
Dzīvojamās mājas būvniecība nekusta-
majā īpašumā “Sarmas”.
Dzīvojamās mājas būvniecība Elenburgas 
ielā 63.
Divģimeņu dzīvojamās mājas būvniecība 
Ēnas ielā 3.
Divģimeņu dzīvojamās mājas būvniecība 
Ēnas ielā 5a.
Divģimeņu dzīvojamās mājas būvniecība 
Ēnas ielā 5.
Divģimeņu dzīvojamās mājas būvniecība 
Skolas ielā 3.
Divģimeņu dzīvojamās mājas būvniecība 
Skolas ielā 5a.
Garāžas būvniecība Parka ielā 2a.
Piebraucamā ceļa būvniecība nekustamajā 
īpašumā “Vecnoriņas”.
Katlu mājas un kantora ēkas rekonstruk-
cija nekustamajā īpašumā “Dreieri”.

GARKALNē
Dzīvojamās mājas būvniecība Blāzmas 
ielā 6.
Dzīvojamās mājas būvniecība Graudiņu 
ielā 6a.
Dzīvojamās mājas būvniecība Graudiņu 
ielā 8.
Dzīvojamās mājas būvniecība Graudiņu 
ielā 27.
Dzīvojamās mājas būvniecība Sniega 
ielā 8.

Dzīvojamās mājas būvniecība Vidzemes 
šosejā 2c.
Pirts būvniecība Graudiņu ielā 2a.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija Sporta 
ielā 28.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija nekus-
tamajā īpašumā “Tīkli”.
Veikala rekonstrukcija Vidzemes šos. 11.
Darbnīcas rekonstrukcija Vidzemes šo-
sejā 1.
Dzīvojamās mājas un saimniecī-
bas ēkas rekonstrukcija Senču sila  
ielā 10.
Atpūtas centra – viesu mājas būvniecība 
saimniecībā “Vecvenči”.
Kompresoru ražotnes būvniecība saim-
niecībā “Vecvenči”.
Dzīvojamās mājas rekonstrukcija par 
dvīņu māju Priežu ielā 25.
Dzīvojamās mājas jaunbūve un dzīvoklis 
kā palīgizmantošana Priežu ielā 25b.

BERģoS
Divģimeņu dzīvojamās mājas būvniecība 
Spundes ielā 5.
Angāra un biroja telpu būvniecība Rožu 
prospektā 43.

BUKULToS
Dzīvojamās mājas būvniecība Viļņu  
ielā 10.
Dzīvojamās mājas un saimniecības ēkas 
rekonstrukcija saimniecībā “Jaunzem-
degas”.
Viesu mājas “Koki” būvniecība.
Pirts rekonstrukcija Laipu ielā 7.
Iebrauktuves izveidošana Kanāla un 

Krastmalas ielas krustojumā.
SUNĪšoS

Pirts būvniecība Ērgļu ielā 5.
Dīķa rekonstrukcija īpašumā “Glūdas”.

LANGSTIņoS
Dzīvojamās mājas būvniecība Dārza  
ielā 11.
Garāžas būvniecība Dārza ielā 12.

SUžoS
Dzīvojamās mājas un pirts būvniecība 
Ūdru ielā 2.
Dārza mājas rekonstrukcija Ceļmalas 
ielā 34.
Dārza mājas būvniecība Draugu  
ielā 11.

mAKSTENIEKoS
Dzīvojamās mājas būvniecība Ogu  
ielā 8.

AmATNIEKoS
Elektroapgādes, gāzes un telekomunikāci-
ju pieslēguma, artēziskā urbuma, ceļa un 
attīrīšanas iekārtas izbūve nekustamajā 
īpašumā “Ūlupi”.
q Informatīvie materiāli par būvniecības 
ieceri būs izvietoti stendā, kas atradīsies 
Garkalnes novada domes telpās, 3. stāvā, 
Brīvības gatvē 455, Rīgā, LV-1024, un 
attiecīgās būvniecībai paredzētās vietās 
no šā gada 29. marta līdz 30. aprīlim. 
Tālr. uzziņām 7800936.
q Atsauksmes par būvniecības ieceri 
var iesniegt Garkalnes novada domē līdz 
30. aprīlim.
q Būvniecības publiskā apspriešana 
notiks 26. aprīlī plkst. 17.00 Garkalnes 
novada domes telpās, Brīvības gatvē 455, 
Rīgā.

Arhitekts Tālivaldis štamers

Publiskā apspriešana
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Februāra domes sēdē lemts
t Apstiprināts darba uzdevums detāl-
plānojuma Baložu prospektā 31, “Gār-
ņi”, “Regīnas”, Ezera prospektā 13D 
izstrādāšanai. Atļauts sākt arī detālā 
plānojuma sabiedriskās apspriešanas 
pirmā posma organizēšanu. Detālplā-
nojumu galīgā redakcija tiks izskatīta 
un apstiprināta pēc pašvaldības terito-
rijas plānojuma stāšanās spēkā.
t Atļauts izstrādāt detālplānojumu 
nekustamā īpašuma Priežu ielā 7/2, 
“Mētras”, Padebešu ielā 43, Klāvkalti-
ņu ielā 27, Dīķa ielā 4, “Irāni”, “Klēt-
nieki” 1. zemes gabalam, Elenburgas 
ielā 63 un “Smilgas” apgrūtinājumu 
un izmantošanas iespēju precizēšanai. 
Detālplānojuma galīgā redakcija tiks 
izskatīta un apstiprināta pēc pašval-
dības teritorijas plānojuma stāšanās 
spēkā.
t Precizēts darba uzdevums detāl-
plānojumam “Buki”, “Kalna Mašēni” 
un “Mežlīdes”. Detālplānojuma galīgā 
redakcija tiks izskatīta un apstiprināta 
pēc pašvaldības teritorijas plānojuma 
stāšanās spēkā. Atļauts sākt detālplā-
nojumu sabiedriskās apspriešanas otrā 
posma organizēšanu.
t Atdalītas četras zemes vienības 
no nekustamajiem īpašumiem. Vie-
nā gadījumā mainīts zemes lietošanas 
mērķis.
t Noteikti Garkalnes novada domes 
2006. gada pamatbudžeta ieņēmumi  
Ls 2 804 846 apjomā. Līdzekļu atli-
kums uz 31.12.2006. – Ls 198 550, pa-
matbudžeta izdevumi – Ls 2 730 862. 
Noteikti Garkalnes novada domes 
2006. gada speciālā budžeta ieņēmumi  
Ls 246 959 apjomā. Līdzekļu atlikums 
uz 31.12.2006. – Ls 199 824, speciālā 
budžeta izdevumi – Ls 280 666.
t Palielināts pašvaldības SIA “Garkal-
nes Komunālserviss” pamatkapitāls par 
Ls 5500 ar naudas ieguldījumu.
t Apstiprināti pašvaldības SIA “Gar-
kalnes Komunālserviss” tarifi:
w Auto pacēlājs  25 Ls/h 
w Zāģēšanas pakalpojumi 11 Ls/h
w Traktors JUMZ  23 Ls/h
w Auto greiders DZ 143 31 Ls/h
w Traktors MTZ-82 23 Ls/h
w Automašīna MAZ 1 Ls/km
w Automašīna MAZ – sniegs tīrītājs 
ar kaisīšanu  2 Ls/km
t Deputāti nolēma atbalstīt pensio-
nāru padomes aktīvistu pieredzes ap-

maiņas braucienu uz Čehiju, Austriju 
un Vāciju.
t Apstiprināts Garkalnes novada do-
mes bāriņtiesas nolikums.
t Apstiprināts Garkalnes bibliotēkas 
nolikums.
t Apstiprināts Upesciema bibliotēkas 
nolikums.
t Apstiprināti Garkalnes novada do-
mes saistošie noteikumi Nr. 2 “Par sa-
biedrisko kārtību Garkalnes novadā”.
t Anulētas ziņas par dzīvesvietas 
deklarēšanu vienai personai. Pama-
tojoties uz vienu iesniegumu, anulēt 
atteikts.
t Uzskaitē nodrošināšanai ar dzīvo-
jamo telpu uzņemta viena persona. 
Vienā gadījumā atteikts.
t Par pašvaldības SIA “Garkalnes 
Komunālserviss” valdes locekli iecelts 
Harijs Lieljuris.
t Deputāti nolēma neizmantot pirm-
pirkuma tiesības šādiem nekustama-
jiem īpašumiem: Ābeļu ielā 23, Amat-
niekos, Nākotnes ielā 26, Īves ielā 7, 
Kāpu ielā 25, Stacijas ielā 1, Garkalnē, 
Dārtas ielā 15, Baltezerā, Vecdumbrāju  
ielā 1, Vecdumbrāju ielā 5, Vecdum-
brāju ielā 7, Abrenes ielā 2, Abrenes 
ielā 5, Abrenes ielā 8, Upesciemā, un 
Draugu ielā 11, Sužos.
t Atļauts vienam Latvijas Republikas 
nepilsonim iegādāties īpašumā zemi, 
vienā gadījumā – atteikts.
t Uzņemti uzskaitē nodrošināšanai 
ar vietu PII “Skudriņas” šādi bērni: 
Līva Dreimane, Bruno Avens, Karīna 
Makarova, Evelīna Krūmiņa un Rai-
monds Augustins.
t Nolemts organizēt sešgadīgo bērnu 
apmācību Garkalnes pamatskolā no šā 
gada 1. augusta. Grupā jāuzņem bēr-
ni no PII “Skudriņas”, kuri attiecīgajā 
kalendārajā gadā sasniedz sešu gadu 
vecumu un nākamajā mācību gadā 
sāks mācības 1. klasē. Grupas darba 
laiks – 12 stundas dienā.
t Nolemts piešķirt MPVAS “Latvijas 
nafta” piederošās degvielas uzpildes 
stacijas Nr. 12 ēkai adresi: Rīgas–Si-
guldas šoseja 4a, Berģi, Garkalnes 
novads.
Ar plašāku sēdes materiālu izklāstu ie-
spējams iepazīties Garkalnes novada 
domes kancelejā.

pēc sēdes protokolu materiāliem 
sagatavojusi Sindija martinova

Lekcija par ūdeni
Mīļi gaidīsim interesentus uz jau ierastajām populārzinātniskajām lekcijām, 
kuras organizē Garkalnes novada dome. Šīs reizes aktualitāte – ŪDENS. 
Rīgas Tehniskās universitātes lektors Juris vaļinieks stāstīs:
l kas ir ūdens, l kādu ūdeni mēs dzeram, l kādu ūdeni mums 
vajadzētu lietot, l kā saglabāt tīru ūdeni.
Lekcija notiks 18. aprīlī plkst. 14.00 Garkalnes novada domes 
Mazajā zālē. Ieeja – bezmaksas.

MOBILO TĀLRUņU LIETOTĀJIEM!
Garkalnes novada domes būvvalde aicina novada iedzīvotājus iesaistīties 
teritoriālā plānojuma grozījumu izstrādē.
Tā kā nepieciešams izpētīt, kur perspektīvā izvietot mobilo tālruņu torņ-
vietas, lūdzam jūs izteikt viedokli par šādiem jautājumiem:
q Kādu mobilo tālruņu operētājsistēmu jūs izmantojat?
q Kāds ir jūsu mobilā telefona pārklājums jeb tā sauktā zona?
q vai jūs būtu ar mieru, ka jūsu dzīvesvietas tuvumā uzstādītu mobilā 
telefona torni, tādējādi atrisinot zema pārklājuma problēmu?
viedokļus, priekšlikumus un ierosinājumus lūdzam sūtīt līdz 1. jūnijam 
Garkalnes novada domei, Brīvības gatvē 455, Rīgā, LV-1024, vai uz 
e-pastu: buvvalde@garkalne.lv. Neaizmirstiet norādīt vārdu, uzvārdu, 
tālruņa numuru un adresi.
Jau iepriekš pateicamies par sadarbību un vēlmi iesaistīties novada 
attīstībā!

Garkalnes novada domes būvvalde

Pirms Garkalnes novada teritoriā-
lā plāna 2004. – 2016. gadam apstip-
rināšanas notika visu novadā ietilp-
stošo teritoriju plānotās izmantošanas 
sabiedriskā apspriešana, tostarp te-
ritorijas ap Mašēnu ezeru. Tajā tika 
ieplānots zemju perspektīvās izman-
tošanas mērķis: dzīvojamo māju blī-
vas apbūves teritorija kā turpinājums 
jau esošajam Upesciema ciematam. 
Pašvaldība nekādus iebildumus vai 
priekšlikums nesaņēma.

Būvnormatīvi un citi normatīvie 
akti neparedzēja rīkot sabiedrisko 
apspriešanu zemes virsmas paaugsti-
nāšanas tehniskā projekta izstrādei.

Biotopu eksperta pētījumos par 
šo teritoriju netika atrasti īpaši aiz-
sargājamie biotopi, kā arī sugas, 
kurām veidojami mikroliegumi. šī 
platība neatrodas īpaši aizsargājamā 
teritorijā.

Saskaņā ar Aizsargjoslu likumā 
noteikto būvniecība iespējama ārpus 
ūdenstilpnes aizsargjoslas aplūstošās 
teritorijas. Mašēnu ezera aizsargjos-
la noteikta 20 metru. Būvniecības 
plānošanu teritorijā iespējams veikt, 
izstrādājot detālplānojumu saskaņā ar 
19.10.2004. Ministru kabineta notei-
kumiem Nr. 883 “Vietējās pašvaldības 
teritorijas plānošanas noteikumi”.

šai teritorijai 2005. gadā uzsākta 
detālplānojuma izstrāde mazstāvu 
dzīvojamās apbūves izvietošanai. De-
tālplānojumam veikts sabiedriskās 
apspriešanas 1. posms, atskaite par 
sabiedriskās apspriešanas 1. posma 
rezultātiem Garkalnes novada domē 
nav iesniegta.

Zemes virsmas paaugstināšanas 
darbus īpašumam “Mašēni”, “Juglas” 
un “Lejas Smenas” sāka SIA “Māja. 
Zeme. Būve.” saskaņā ar valsts uzņē-
muma “Meliorprojekts” 2004. gadā 
izstrādāto zemes virsmas atzīmju 
paaugstināšanas tehnisko projektu 
un Lielrīgas reģionālās lauksaimnie-
cības pārvaldes 19.08.2004. izsniegto 
būvatļauju Nr. 29/2004.

Darbu gaitā tika konstatētas at-
kāpes no tehniskā projekta (nenotika 
uzskalošana, bet tikai zemes pieve-
šana; pievestā grunts saturēja daudz 
piejaukumu, tostarp nesertificētus 
būvgružus un sadzīves atkritumus). 
šo iemeslu dēļ būvatļauja tika anu-
lēta 27.10.2005. un būvdarbi tika 
pārtraukti.

Pēc kāda laika minētajam objek-
tam mainījās īpašnieks un Lielrīgas 
reģionālā lauksaimniecības pārvalde 
atjaunoja būvatļauju jau citam in-
vestoram – SIA “Artūrs un Jeļena”. 
Jaunais investors saskaņā ar projektu 
sāka grunts uzskalošanu īpašumam 
“Mašēni”, “Juglas” un “Lejas Smenas”, 
grunti ņemot no Mašēnu ezera, kā 
rezultātā tiktu apturēts ezera austru-
mu daļas pārpurvošanās process. Bet 
darbi neveicās. Lielākā grunts daļa 
tika pievesta ar autotransportu.

Izvērtējot kopējo situāciju un ie-
dzīvotāju saņemtās pretenzijas, kon-
statēts, ka grunts pievešana ir slikti 
organizēta, traucējot blakus mītošo 
iedzīvotāju sadzīves apstākļus un bo-
jājot Ziedu ielas asfalta segumu. Gar-
kalnes novada amatpersonu izteiktos 
aizrādījums uzņēmums ignorēja.

Tikšanās ar zemes īpašnieku SIA 
“Artūrs un Jeļena” pārstāvi izpilddi-
rektoru Leonīdu Silionovu notika šā 
gada 5. martā, klātesot Upesciema 
iedzīvotāju pārstāvim A. Peipiņam. 
Tika pārrunāta tālākā iespējamā dar-
bu veikšanas kārtība un organizācija. 
Tikšanās laikā Garkalnes novada do-
mes pārstāvji izteica aizrādījumus par 
atkāpēm no projektā noteiktā.

15. martā SIA “Artūrs un Jeļena” 
Garkalnes novada domē iesniedza ga-
rantijas vēstuli par Ziedu ielas sabo-
jātā asfalta seguma atjaunošanu pēc 
projekta izstrādes šim ielas posmam 
līdz būvobjektam.

Garkalnes novada dome Attīstī-
bas komitejas sēdē 16. martā izska-
tīja Upesciema iedzīvotāju iesnieg-
to sūdzības vēstuli, izvērtēja zemes 
virsmas paaugstināšanas tehnisko 
projektu, kopējo darba organizāciju 
un kvalitāti un konstatēja: ir vairā-
kas atkāpes no tehniskā projekta, to-
starp, grunts pievešanai nav ierīkots 
atbilstošs pievedceļš, zemes virsmas 
paaugstināšana pietiekamā apjomā 
nenotiek ar grunts uzskalošanu no 
Mašēnu ezera, ir pārkāpta uzberamās 
teritorijas robeža un citas atkāpes.

Saskaņā ar Vispārējiem būvno-
teikumiem Garkalnes novada domes 
Attīstības komiteja pieņēma lēmumu 
uzdot Būvvaldei pārtraukt būvdarbus 
zemes virsmas atzīmju paaugstinā-
šanai īpašumā “Mašēni”, “Juglas” un 
“Lejas smenas”.

Domes priekšsēdētāja  
vietnieks mārtiņš Gunārs  

Bauze-Krastiņš

pārtrauks grunts uzskalošanu pie mašēnu ezera

Garkalnes novada domes saistošie 
noteikumi Nr. 7 “Par sadzīves atkri-
tumu savākšanu, transportēšanu un 
noglabāšanu Garkalnes novada cie-
matos un apdzīvotajās vietās” (ar tiem 
var iepazīties Garkalnes novada domes 
mājas lapā www.garkalne.lv; dome/sais-
tošie dokumenti) nosaka: Garkalnes 
novada domes iedzīvotājiem jāslēdz 
līgums ar atkritumu apsaimniekošanas 
sabiedrību, lai organizētu atkritumu 
apsaimniekošanu un izvešanu.

Novada teritorijā notiek atkritumu 
savākšanas sistēmas reorganizēšana no 
koplietošanas atkritumu konteineriem 
uz individuālajiem konteineriem. At-

gādinām, ka turpmāk par atkritumu 
savākšanu un izvešanu atbildīgi ir 
paši iedzīvotāji, privātmāju īpašnieki. 
Katrai mājsaimniecībai jābūt noslēgtam 
iepriekšminētajam līgumam ar jebkuru 
atkritumu apsaimniekotājsabiedrību, 
pretējā gadījumā mājas īpašniekam 
jāmaksā administratīvais sods.

Līgumus var noslēgt pašvaldības 
SIA “Garkalnes Komunālserviss” bi-
rojā, Vidzemes šosejā 1 (tālr. uzziņām 
7998645), vai jebkurā citā atkritumu 
apsaimniekošanas uzņēmumā. Līguma 
parakstīšanas brīdī jūs izvēlēsieties kon-
teinera lielumu un izvešanas biežumu. 
Vidēji mēnesī normālam atkritumu 

daudzumam jūs netērēsiet vairāk kā 
divus trīs latus.

Karš piegružotājiem mums jāpie-
saka visiem kopā – gan jums, iedzīvo-
tāji, gan mums, domei, jābūt vērīgiem 
un jāinformē SIA “AG dienests” (tālr. 
7997777, 26437777) darbinieki par 
tiem iedzīvotājiem, kas savus gružu 
maisiņus atved ar mašīnu un izkrauj 
ceļmalu koplietošanas konteineros vai 
vēl trakāk – mežmalās vai citur. Tieši 
pret šiem mēslotājiem mums jāvēršas 
visneiecietīgāk. 

Rūpēsimies par sakoptu apkārti un 
tīrību savās mājās!

Sindija martinova

Vēlreiz par atkritumu savākšanu un līgumu slēgšanu

Laika posmā no 2007. gada 16. feb-
ruāra līdz 15. martam rīgas rajona 
Garkalnes novadā reģistrēti 34 no-
tikumi.
p 14. martā plkst. 9.00 autoceļa Balt- 
ezers–Saulkalne 3. kilometrā notika 
sadursme starp sešām automašīnām, 
kuras neizvēlējās pareizu braukšanas 
ātrumu un bremzēšanas rezultātā sa-
skrējās cita ar citu.
p 9. martā plkst. 16.30 autoceļa Rīga–
Veclaicene 16. kilometrā kāda sieviete, 
vadot automašīnu “Ford Mandeo”, ne-
izvēlējās kustības intensitātei atbilstošu 
braukšanas ātrumu – nespējot apbraukt 
šķērsli, uzbrauca ceļa kompleksā ietilp-
stošam metāla nožogojumam.
p 7. marta naktī Upesciemā, Ziedu 
ielas pagalmā, no automašīnas “Iveko” 

nozagta valsts numura zīme. Ierosināts 
kriminālprocess.
p 5. marta naktī Garkalnē, uzlaužot 
šķūnīša durvis, izdarīta zādzība. Iero-
sināts kriminālprocess.
p 5. martā plkst. 8.30 autoceļa Ber-
ģi–Upesciems 1. kilometrā, nobraucot 
no ceļa, auto “VW Sharan” vadītāja 
uzbrauca automašīnai “SAAB 9000”. 
p 25. februārī plkst. 18.00 Garkalnē, 
Rožu prospektā, sabojāts ēkas caurlai-
des žogs. Ierosināts kriminālprocess.
p 23. februāra naktī Garkalnē, Lielajā 
Zaļajā ielā, brīvi piekļūstot objektam, 
izdarīta metālu zādzība. Ierosināts kri-
minālprocess.
p 22. februārī plkst. 22.30 šosejas 
Rīga–Veclaicene 23. kilometrā neno-
skaidrots “BMW” automašīnas vadītājs 

izraisīja sadursmi ar citu transporta 
līdzekli, pametot notikuma vietu.
p 20. februārī plkst. 00.15 Bukultos, 
Rudens ielā, nenoskaidrots automašīnas 
“Mazda” vadītājs uzbrauca mājas sētai 
un atstāja negadījuma vietu.
p 17. februārī plkst. 19.00 autoceļa 
Rīga–Veclaicene 16. kilometrā notika 
sadursme starp “VW Golf” un “VW 
Passat”. Ceļu satiksmes negadījumā 
divas personas guvušas miesas bojā-
jumus.
p 16. februārī plkst. 18.55 pa autoceļu 
Garkalne–Alauksts brauca kāds “Audi 
80” vadītājs, būdams alkohola reibumā, 
un bez auto vadītāja apliecības. Ierosi-
nāts kriminālprocess.

rīgas rajona policijas pārvaldes 
priekšnieka palīdze Inita Dzelme

Rīgas rajona policijas pārvalde informē

Ar sportiskiem novēlējumiem 
un izdalot komandām enerģijai un 
izturībai šokolādi sacensības atklāja 
Garkalnes novada domes priekšsē-
dētāja vietniece Elga Liepiņa. Viņa ir 
Izglītības, kultūras un sociālo jautā-
jumu komitejas priekšsēdētaja, aktīvi 
darbojas, lai atbalstītu sportistus un 
veidotu labvēlīgus apstākļus aktīvistu 
darbībām.

Galvenā tiesnese bija Nadežda 

Grišuļonoka, sacensību dalībniekiem 
labi pazīstama ar savu kompetenci 
visos jautājumos par volejbolu. Viņa 
informēja par sacensību norisi un 
spēļu kārtību. Spēles tiesāja un rezul-
tātus skaitīja Genādijs Grišuļonoks, 
Anastasija šeremetjeva un Ivonna 
Gramonta. 

šogad sacensībās sevi pieteica di-
vas līdz šim nezināmas komandas. 
Jaunākā komanda no Langstiņiem 

“Jaunie cīruļi” piedalījās, pieaicinot 
jaunus spēkus. Lai varētu objektīvāk 
noskaidrot labākos, sacensību vadība 
nolēma izspēlēt tā saukto apli, tas 
ir, komandas izspēlē cita ar citu. Tas 
laika ziņā sanāk krietni ilgāk, bet to-
ties dod iespēju komandu dalībnie-
kiem labāk iepazīt vienam otru. Liels 
pārsteigums bija sacensību tabula, jo 
izrādījās, ka komandu izlozes numuri 
pirms sacensībām sakrita ar ieņemto 
vietu pēc sacensībām, tas ir, ja ko-
mandas izlozes numurs bija divi, tad 

arī 2. vieta bija kopvērtējumā. Daži 
“asprāši” izteicās, ka tad jau nevaja-
dzēja spēlēt, ja jau izloze salika visu 
pa savām vietām. Lai arī laiks ārā 
bija apmācies un visai drūms, gaisot-
ne sacensībās bija ļoti draudzīga un 
patīkama. Komandas bija ļoti korek-
tas cita pret citu, priecājās par kat-
ras komandas veiksmi un, protams, 
pasmīnēja par neveiksmi. šoreiz arī 
līdzjutēju atbalsts bija krietni aktīvāks 
un skaļāks. Mūsu novada lielākajā 
sporta zālē skatītājiem pat brīžam 

pietrūka sēdvietu. Aktīvi sekoja lī-
dzi savu vecāku sniegumam mazie 
līdzjutēji, kuriem mazāk interesēja 
spēles rezultāts, bet ļoti gribējās tikt 
pie raibām bumbām.

Pēc apbalvošanas notika foto-
grafēšanās un dzirkstoša dzēriena 
nobaudīšana. Garkalnes novada vo-
lejbola kauss šoreiz tika jaunatnācēju 
komandai “Fabrika SV”. Sveicam! Sī-
kāka informācija novada mājas lapā 
www.garkalne.lv.

oskars šestakovskis

Sadalīti volejbola čempionāta kausi

Labākie volejbolisti!

15. martā Garkalnes pamatsko-
lā tika rīkotas lekcijas jauniešiem, 
kurās piedalījās 7., 8. un 9. klašu 
skolēni. Lekciju kursu vadīja Ķe-
kavas profilakses centra speciālists 
Aleksandrs molokovskis. 

Viņš stāstīja par atkarības ie-
zīmēm un veidiem – datoratkarī-
ba, azartspēļu, alkohola, narkoti-
ku atkarība – un līdzatkarību. Kā 
atbrīvoties no šīm atkarībām un 
pie kādiem speciālistiem meklēt 
palīdzību?

Runājām par pašnāvību cēlo-
ņiem sabiedrībā un jauniešu vidū, 
kā iespējams atrisināt problēmas 
un krīzes.

Interesanta tēma tika aplūko-
ta par AIDS/HIV izplatību Latvijā 
un pasaulē. Kā ar to var saslimt un 
sadzīvot. Kā jūtas inficētais cilvēks 
mūsu vidū un kā mums pret viņu 
jāizturas. Viņš ir tāds pats cilvēks 
kā mēs.

Skolēni aktīvi iesaistījās, uzdeva 
sev interesējošus jautājumus. 

šādu lekciju nepieciešamību at-
balsta skolēni un skolotāji.

jana Koļečenko

Interesanta 
lekcija par 
aktualitātēm

šogad mūsu skolas skolēni ie-
saistījās Bērnu žūrijas projektā. šī 
žūrija darbojas jau vairākus gadus 
un ļauj bērniem iepazīt jaunāko 
literatūru. projekta ietvaros sko-
la saņem grāmatas (katrā klašu 
grupā sešas), kuras pusgada laikā 
jāizlasa.

Visčaklākie lasītāji ir mazie: 
1. – 2. klašu grupā 14 skolēni, 3. – 4. 
klašu grupā 16 skolēni, 5. – 7. kla-
šu grupā deviņi skolēni, bet 7. – 9. 
klašu grupā tikai trīs lasītāji.

Piedaloties Bērnu žūrijā, skolēni 
ne tikai iepazīstas ar jaunākajiem 
pašmāju un ārzemju autoru darbiem, 
bet arī saņem balvas – jaukas pild-
spalvas un braucienu uz teātra izrādi. 
1., 2., 3. klašu skolēni apmeklēs izrā-
di “Laimīgu ceļu, Kristofer Robin!”, 

bet vecāko klašu skolēni skatīsies 
“Pasaku par mūsdienu Pelnrušķīti”.

Un nu pašu skolēnu domas: 
“Es piedalījos Bērnu žūrijā un 

lasīju grāmatas, kuras rakstījuši gan 
latviešu, gan ārzemju autori. Tā bija 
interesanta lasāmviela lietainos un 
drēgnos rudens vakaros. Uzskatu, ka 
lasīšana paplašina manu redzesloku, 
un domāju, ka arī nākamgad pieda-
līšos šādā projektā.” Zane, 6.a.

“Vērtējot piedāvātās grāmatas, 
es ar aizrautību ķēros pie lasīšanas 
un iepazinos ar ļoti interesantām 
grāmatām. Jaukākā, manuprāt, bija 
“Pingus Posta piedzīvojumi”. Ieintri-
ģēja arī “Bedres”, bet tā vairāk pie-
mērota zēniem. Piedalīšanās Bērnu 
žūrijā ir jauka, neizpaliek arī balvas, 
tāpēc iesaku arī citiem nākamgad 

piedalīties un lasīt grāmatas!” olga, 
6.a.

“Bērnu žūrijai pieteicos tāpēc, ka 
man patīk lasīt grāmatas. No izlasī-
tajām man vislabāk patika “Pingus 
Posta piedzīvojumi”, jo tur bija ap-
rakstīts tas, kā iespējams izkļūt no 
dažādām ķibelēm. Visas grāmatas 
bija jaukas. Arī nākamgad noteik-

ti piedalīšos Bērnu žūrijā.” Laura, 
5.a.

“Es piedalījos Bērnu žūrijā, lai zi-
nātu, kādas grāmatas bērniem raksta 
mūsdienu rakstnieki. šīs 5. klases 
piedāvātās grāmatas bija patiesi la-
bas. Es Bērnu žūrijā piedalīšos vēl 
un cītīgi lasīšu.” Sabīne D., 5.a.

olga pozņaka

Bērnu žūrijas eksperti

PATEICĪBA
Paldies novada domes deputātiem un darbiniekiem par 

sagādāto balvu – teātra izrādes “Pasaka par mūsdienu Pelnruš-
ķīti” un “Laimīgu ceļu, Kristofer Robin!” apmeklējumu – čak-

lākajiem lasītājiem. Pašreiz noris zīmējumu konkurss rakstnieka 
un gleznotāja Jāņa Jaunsudrabiņa piemiņai. Tiek lasītas Jaun-

sudrabiņa grāmatas “Ar makšķeri”, “Baltā grāmata”,  
kā arī skatīta filma “Puika”.

A. Strode un O. Pozņaka

 

19 rīgas rajona komandas feb-
ruāra beigās sacentās par labākā zol-
maņa titulu, Garkalnes komanda to 
vidū. Kārtis sitām, cik varējām, ar 64 
punktiem ieguvām 9. vietu kopvērtē-
jumā, un esam apmierināti.

Zolītes čempionāts notika Salaspils 
kultūras namā “Rīgava”, tur pulcējās ap-
tuveni 80 cilvēku, arī sievietes, jo viens 
no sacensību noteikumiem – katrā ko-

mandā jābūt vismaz vienai dāmai. Un, 
izrādās, ka dāmām šī spēle ļoti labi iet, 
uzrādīti labi rezultāti.

Garkalnes novadu pārstāvēja čet-
ri dalībnieki, kuri savu spēlētprasmi 
sākotnēji pierādīja vietējā mēroga sa-
censībās, – Modris Baikovs, Sindija 
Martinova, Lauris Salenieks un Jānis 
Bumburs. Spēļu sākumā tika nolemts, 
ka katram jāizspēlē piecas kārtas, pa 

24 partijām, vai ne ilgāk par vienu 
stundu.

Individuālo vērtējumu noteica līdz 
10. vietai, un mums ir panākumi. Jānis 
Bumburs izcīnīja 9. vietu ar 21 punktu. 
Pārējiem komandas dalībniekiem veicās 
tikai nedaudz sliktāk. Sindijai Martino-
vai 17 punkti, Laurim Saleniekam 14, 
bet Modrim Baikovam – 12 punkti.

Labākā komandas spēle padevās 

Sējas novadam, kas kopvērtējumā savā-
ca 72 punktus, toties nav neviena vieta 
individuālajā vērtējumā. šajā kategorijā 
1. vietu izcīnīja Ķekavas pagasta pārstā-
vis Harijs Bembers, iegūstot 26 punk-
tus. 2. vietā (26 punkti) – Carnikavas 
novada pārstāvis Andris Iesalnieks, bet 
3. vietā (25 punkti) – dāma no Salas-
pils novada Ilze Eglīte.

Sindija martinova

Garkalnes zolmaņiem 9. vieta rajonā
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Elga Liepiņa sveic sportistus.

Sestdien, 17. martā, Garkalnes pamatskolas sporta zālē notika Gar-
kalnes novada kausa izcīņa volejbolā. Sacensībās piedalījās sešas koman-
das – “Garkalnes skola”, “prieka vēsts” pēc neliela pārtraukuma šogad 
atkal pievienojās kausa izcīņas turnīram, arī komanda “centrs”, savukārt 
pirmo reizi dalību pieteica “Fabrika SV” komanda ar nosaukumu “rHr”, 
kā arī “jaunie cīruļi”.
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Sindija martinova

Saruna ar Albertu Apsi ir ļoti 
raita, tik patīkama un saprotama. 
Brīžam šķiet, ka pārrunājam jautru 
notikumu, bet ne – par izsūtījumu 
runājam.

Neesmu pieredzējusi šīs šausmas, 
arī vecvecāki maz par to stāstījuši, un 
tieši tāpēc tas ir tik interesanti. Klau-
sījos uzmanīgi un pie sevis domāju, ir 
taču tik labi, ka arī no dzīves drūmā 
posma mēs atmiņās glabājam gaišos 
notikumus, nevis gaužamies. Bet nu 
par visu pēc kārtas.

dzimis Ķīnā

Alberts Apse dzīvo Langstiņos, 
mājiņā pie ezera, un savu dzīvi vada 
mierīgi. Ik pa brīdim slimība gan 
piezogas, bet ar to braši tiek galā. 
Nesūdzas. Nevaimanā. Viņš smaida 
un ņem no dzīves labāko.

Dzimis Ķīnā, Harbīnā, 1923. gada 
6. oktobrī. Alberta kunga mamma un 
paps ir latvieši, kuri 1. pasaules kara 
laikā bēgļu gaitās devušies uz Ķīnu, 
kur tobrīd slēpās vairākas latviešu 
kopienas. Kādā no kopienu sanākša-
nas reizēm viņa vecāki satikušies, un 
tālu no dzimtenes piedzimis mazais 
Alberts. Ķīnā ģimene mitinājās, līdz 
puikam palika seši gadi. “Ķīnu atce-
ros ļoti maz, bet šādas tādas atmiņas, 
protams, saglabājušās. Pēdējos gados 
ļoti gribējies aizbraukt uz Ķīnu ap-
skatīties, kā tur izskatās tagad, tas 
būtu ļoti interesanti,” spriež Alberta 
kungs.

Izvēle – darba dienests  
vai leģions

Atgriezusies Latvijā, ģimene dzī-
voja Smiltenes pusē, Palsmanes pa-
gastā. Bet pēc pavisam neilga laika 
ģimene pārcēlusies uz Rīgu, īrējuši 
dzīvoklīti netālu no stacijas, Maska-
vas priekšpilsētā. Alberts mācījies 24. 
pamatskolā un pēc tam Valsts tehni-
kumā apguvis celtnieka profesiju.

Tā brīža pastāvošā kārtība pa-
redzēja, ka jaunekļiem pēc skolas 
beigšanas jāizvēlas – doties leģionā 
vai darba dienestā. “Es izvēlējos vieg-
lāko – devos darba dienestā, kur bija 
jāstrādā zemes darbi.”

mācības Vācijā

Pēc tam divdesmitgadīgajiem pui-
šiem tika iedotas formas, visi sakāpa 
vilcienos un devās uz Vāciju. Flens-
burgā jaunieši strādāja un apguva 
armijas gudrības, bet ar šautenēm 
viņiem darīšana bijusi maza. “Mūsu 
uzticamais darbarīks bija lāpsta, kura 
pašiem bija jāpulē un jāattiecas kā 
pret ieroci, jāliek gar sāniem,” atceras 
kungs. Pastrādājuši tur pāris mēne-
šu, būvējot lidlauku, puiši 1943. gada 
nogalē atgriezās Latvijā. “Majoros ar 
formastērpiem, kuri bija mūsu vienī-

gais apģērbs, mūs izlaida uz perona, 
un tālāk pašiem vajadzēja tikt, kā 
prot. Nu, bija jādomā, kā tikt vaļā 
no formām,” atceras Alberta kungs.

mobilizācija

Nepagāja ne ilgs laiks, kad notika 
mobilizācija un jauniešus paņēma ar-
mijā. Viņi tika ieģērbti formas tērpos, 
sadalīti pa vienībām un apmācīti. Al-
berts Apse nonāca prettanku vienībā, 
viņa darba pienākumos bija šaut ar 
lielgabaliem pa tankiem. Lielgaba-
lu apkalpoja piecu līdz sešu cilvēku 
apkalpe, Apses kungs bija numur 
viens – tas, kurš mērķē! Armijas ap-
mācībās jauniešiem mācīja, kā rīkoties 
ar ieročiem, kā jārok aizsarggrāvji.

jautrības pie Bauskas

1944. gada jūlijā apmācības vēl 
notikušas Jelgavā, pie Grenčmuižas, 
kad vienā rītā visi tika modināti ar 
ziņu – jāpārvācas uz Bausku, jo krievi 
plānojot lielu uzbrukumu. “Mūsu vie-
nība stāvēja pie Bauskas un gaidīja, 
bet tā arī neko nesagaidījām. Tais-
ni kreņķis, ka nevienu pašu lādiņu 
neizšāvām, jo krievi pagāja garām,” 
smejoties atceras Alberta kungs. Pie 
Bauskas jaunieši nostāvējuši aptuveni 
mēnesi, tur esot bijusi varen jautra 
dzīvošana, jo iedzīvotāji no bīstamās 
frontes līnijas bija evakuēti. “Tuvojās 
rudens, mēs kāvām vistas un jērus, 
ēdām dārzeņus un uzdzīvojām. Bija 
glauni. Pamanījāmies pat gaļu sasālīt 
un paņemt līdzi uz nākamo frontes 
vietu.” Jaunieši turpat netālu braukuši 
lustēties, dziedāt un iedzert pa gar-
dam liķierim. “Karš kā sapnis,” atce-
ras prettanku vienības armijnieks.

No cesvaines –  
tikai atkāpšanās

Pienāca rudens, septembris. Tika 
dota pavēle doties uz Cesvaini. Tur 
notika lielas kaujas, krievi bija ļoti 
spēcīgi, tāpēc mūsu fronte tikvien kā 
atkāpusies. No Cesvaines līdz Morei, 
kur arī notika vēsturiski asiņainā 
kauja. “Mums bija jāstāv un jātur 
fronte. Pret kājniekiem šāvām lodes 
ar šķembām, pret tankiem – lādiņus, 
kuri iztriecās cauri tanku bruņām un 
pēcāk eksplodēja,” šausmas atceras se-
niors. Pie Mores frontes līnijā stāvēja 
ilgi, un tur krievi kārtīgi paputināja 
vīru rindas. “Mēs pazaudējām otro 
lādētāju, viņu skāra nejauša šķemba. 
Biju viņam turpat blakus. Mums jā-
šauj, bet skatos, viņš sakņūp. Es viņam 
kliedzu: lādē, bet viņš – neko. Ielādēju 
viņa vietā un skatos, ievainots. Tik ļoti 
dīvaina sajūta, nevar apjēgt notikušo... 
Puisis neizķepurojās.”

“Mēs bijām tā sauktā kapteiņa 
Čevera rota, kādi 15 lielgabali. Rota 
sastāvēja no četriem vadiem, katrā pa 
četriem lielgabaliem, kurus apkalpoja 
sešu cilvēku apkope un divi vilcēji. 
Netālu no lielgabalu vienības atradās 
arī vācu bruņu transports, līdzīgs tan-
kiem, bet manevrētspējīgāks. Krievi 
mūs spieda visu laiku atpakaļ. šaušana 
notika dienu un nakti. Pa nakti pos-
tenī stāvēja viens vai divi cilvēki, pā-
rējie drēbēs un zābakos gulēja – ja nu 
steidzīgi jāceļas un jāšauj. Lielgabals 
stabili šāva kilometru, turklāt tikai ar 
viena metra neprecizitāti, kas tanka 
izmēram ir ļoti mazs rādītājs,” stāsta 
Alberta kungs. Gadījās, ka vairākas 
dienas kareivji netikuši ne mazgāties, 
ne atpūsties, tāpēc laimīgs bija tas brī-
dis, kad armijnieki pāris dienu tikuši 

atpūsties. Tad kurināta pirts, dzīta bār-
da un bijis iespējams sakopties.

Par cīņām pie Mores Apses kungs 
saņēmis 2. šķir as dzelzs krustu.

Smagās Ziemassvētku  
kaujas gājušas secen

Atkāpušies no Mores tiktāl, ka 
caur Ropažmuižu pa apkārtceļu brau-
kuši uz Rīgu, jo tur bija iespējams 
šķērsot Daugavu. Nonākot Kurzemē, 
fronte bija jāieņem pie Dobeles. Tā kā 
bija ražas laiks, jo Dobelē nonākuši 
oktobra vidū, armijnieki atkal uzdzī-
vojuši. “Edām saknes, no cukurbietēm 
taisījām sīrupu un brūvējām alu,” jaut-
rības atceras Apses kungs.

Pienākusi ziema, Alberta kungs 
saslimis ar “dzelteno kaiti” un nonācis 
lazaretē. Tikmēr krievi, zinādami, ka 
latvieši un vācieši svin Ziemassvētkus, 
nolēma, ka tieši tad viņi uzbruks, lai 
mūsējiem būtu pārsteigums. “Man ļoti 
veicās, smagajā kaujā nepiedalījos, jo 
gulēju slims. Lazaretē svinējām Zie-
massvētkus, apkārtējie bija sagādājuši 
paciņas ar cepumiem, āboliem un ie-
vārījumu. Mums bija ļoti labi, kamēr 
kolēģi karoja, cik spēja.”

Karadarbība notika šādi – pa te-
ritoriju tika izvietoti izlūki, kuri pa 
radiotelefoniem ziņoja, no kuras puses 
nāk ienaidnieks. Tad arī komandie-
ri norīkoja frontes līniju, un tā bija 
jānotur. Kājnieki pulcējās priekšā, 
lielgabalu vienība bija aizmugurē, 
aizsargājot kājniekus. Bet viņi vairāk 
par pāris reizēm nevarēja šaut no 
vienas un tās pašas pozīcijas, jo pre-
tējā puse nedrīkstēja noteikt precīzu 
lielgabalu atrašanās vietu, citādi to 
sāktu bombardēt. Tā arī bijis, izšauti 
divi trīs lādiņi, vīri un vilcējs uzreiz 

lielgabalu pārbīdīja cituviet, un tālāk 
šauts no tās. Atlaisties nevarēja ne-
vienu mirkli.

Zaudējums –  
viena asins lāse

Jaungada kaujās mūsējie krieviem 
gatavoja pretuzbrukumu. Pie Džūkstes. 
Alberts jau bija vesels un pretuzbru-
kumā piedalījies ar visu spēku. “Mēs 
kārtīgi viņiem sadevām!”

“Varu būt priecīgs, ka esmu dzi-
mis laimes krekliņā, jo kara zaudē-
jums man bija viena vienīga asiņu 
lāse. To pazaudēju cīņās Kurzemē, 
roku skāra nejauši lidojoša šķemba. 
Bet vienā atpūtas laikā, kurā man bija 
paredzēts pavadīt produktu mašīnu, 
atteicos doties, jo biju ļoti noguris. 
Līdzi devās cits vīrs, viņš krita,” noteic 
represētais.

Tika ziņots, ka Kurzemes cīņās 
palīdzīgu roku sniegs ASV bruņotie 
spēki. Bet tie esot bijuši tukši solījumi. 
“Mēs tā gaidījām, cerējām uz jauniem 
ieročiem, bet nekā!” skumīgi secina 
izsūtītais.

Kara beigas. Izsūtīšana

1945. gada 7. maijā kareivji jau 
bijuši gatavi mainīt fronti, devušies 
ieņemt vietu, bet pusnaktī paziņots – 
karš beidzies, visi var iet mājās. “Tā 
mums teica, metiet ieročus dīķi un 
ejiet mājās.”

Bet nepagāja ilgs laiks, krievi 
gūstīja gandrīz visus, kuri staigāja 
pa ielām. Vīri vecumā no 17 līdz 65 
gadiem tika sadzīti Jelgavā. No tu-
rienes visus izveda uz Krieviju. “Mēs 
skaitījāmies kara gūstekņi!” Neviens 
netika šķirots, ņēma visus, kuri stai-
gāja pa ielu, izveda arī pašus krievus, 
kuri skaitījās nodevēji. Apmēram 20 
tūkstoši cilvēku lopu vagonos nonāca 
Komsamoļskā. Vilciens gājis aptuveni 
mēnesi. Ēst dots ļoti maz. Nonākot 
galā, kareivjus sadalīja pa darba vie-
tām. “Mēs būvējām dzelzceļu. Strā-
dājām ļoti smagi.” Vēlāk Apses kungs 
piedalījies lidlauka būvniecībā Vladi-
vostokā. Tobrīd krievi esot karojuši ar 
japāņiem, tāpēc lidlauks bija jābūvē 
karadarbības vajadzībām. “Tas bija 
ļoti smags un traks laiks, apkārt viena 
vienīga taiga, tuvākā vilciena stacija ap 
200 kilometru attālumā. Nebija kur 
bēgt, bija jāstrādā, ļoti smagi jāstrādā. 
Baroja arī ļoti slikti un maz, brīžiem 
pat uz kājām knapi stāvējām,” ar šaus-
mām atceras pensionārs. Pēcāk Ap-
ses kunga darba brigāde salikta kopā 
ar bandītiem, kuri zaguši ēdienu un 
šmaukuši strādniekus.

Sovhozā iemācījies  
šmaukties

Trīs mēnešu laikā lidlauks bijis 
gatavs, un tieši pirms ziemas sāku-
ma strādniekus no Olgas līča atveda 
atpakaļ uz Vladivostoku, kur viņi tika 

ALBErTA ApSES jAuTrAIS 
un SKumjAIS DZīVESSTāSTS

izmitināti kādā sovhozā. “Remontējām 
pagrabus, strādājām lielā saimniecī-
bā – tad gan mums bija laba dzīve. 
Kamēr viena daļa strādāja, otra daļa 
pa kluso mizoja kartupeļus, un tā mēs 
ēdām. Lai izdzīvotu, iemācījāmies zagt 
un šmaukties. Citādi nevarēja. Čiepām 
dārzeņus un saknes, sojas pupiņas. 
Tās man ļoti garšoja, apcepām un 
ēdām,” jautro laiku līdzās smagajam 
darbam atceras A. Apse. Puiši sadrau-
dzējušies ar vietējām saimniecītēm, 
kuras devušas izēst pārpalikušo put-
ru vai zupu. “Zupu ēdām, cik lien, 
nevarēja jau zināt, kad atkal dabūs 
ēst. Jā, tā negausība toreiz ir vārdiem 
neizsakāma – ēdām visu, kas nekustas, 
un vienalga no mums bija tikai kauli 
un āda – nožēlojams skats uz vīrie-
ti spēka gados,” gardi smejas kungs, 
piebilstot, ka viņi bijuši tādi žuļiki, 
kuri krāpušies, kā mācējuši, lai tiktu 
pie ēdamā. Visi darbi un nedarbi bija 
jautri un neiedomājami. Tomēr jāpie-
bilst, ka tobrīd tā bija izdzīvošanas 
skola, bet tikai tagad, kad pārdzīvoti 
piecdesmit gadi, nāk smiekli...

1946. gada vasarā Apse strādājis 
būvbrigādē, kurā jau saņēmis naudu. 
Cēluši mājas un citas būves, jopro-
jām šmaukuši pārtiku. Kungs atceras, 
ka vienreiz krievu meičas saukušas 
ēst putras pārpalikumus, bet neesot 
bijusi karote. “Sakrāvām putru krek-
lā un stiepām prom, pēcāk ar karoti 
izēdām,” atkal gardi smejamies.

oktobra svētki –  
prom no Krievijas

Pienākuši Oktobra svētki, kad 
iejaucies Sarkanais Krusts un iz-
sūtītie pamazām atlaisti. Izsūtītie 
tika sasēdināti vilcienā un vesti uz 
Narvu. “Bijām jautrais vilciens, kat-
rā apstāšanās vietā zagām dēļus no 
sliežu nožogojuma un kurinājām 
tos, jo ārā bija barga ziema. Jaun-
gadu sagaidījām vilcienā, bet drīz 
pēc tam jau bijām nonākuši Narvā. 
Tur mūs ietērpa NVKD dienesta 
formās, no kurām visi baidījās, un 
lika strādāt būvniecības darbus.” Arī 

šeit šmaukušies un zaguši visu, kas 
nebija piesiets, bet kopumā dzīvo-
juši kā daudzmaz brīvi cilvēki, ti-
kai ierobežotā teritorijā. “Dzīve mūs 
izmācīja – zagšana, šmaukšana, 
krāpšana, spekulēšana, nebija citas 
izejas...” Preces varēja dabūt uz kar-
tiņām. Narvā vīri nostrādāja līdz pat 
1950. gadam. “Latvijā atgriezāmies 
pirms 1950. gada maija svētkiem. 
Caur paziņām iekārtojos darbā Pro-
jektēšanas institūtā, kur darbojos kā 
projektētājs.

Atpakaļ dzimtenē,  
mīļajās mājās

No Narvas daudzi neatgriezās, jo 
tur bija izveidojuši ģimenes, pielā-
gojušies videi. Citi savukārt atveda 
sievas līdzi uz Latviju. Ap 50. gadu 
sākta Langstiņu vasarnīcas būvniecī-
ba. Langustiņos toreiz bijusi sanitārā 
zona, kurā neļāva nekādu būvniecī-
bu, protams, ar izņēmumiem. Apses 
kungs dabūjis zemi un uzcēlis māji-
ņu. No tās bijis viegli izbraukāt uz 
Rīgu, jo jaunībā aptuveni divdesmit 
minūšu skauta gājienā varējis tikt 
līdz stacijai.

Rīgā saticis arī sen pazīstamo 
Margu. Viņa bija klasesbiedra mazā 
māšele, kura nu jau bija tapusi par 
skaistu un pieaugušu sievieti. Viņu 
arī 1951. gadā apņēmis par sievu. 
Laulībā dzimuši divi bērni: dēls Jānis 

un meita Ilze. Alberta kungam ir arī 
mazdēls Lauris. Diemžēl Marga jau 
vairākus gadus šo sauli atstājusi, Al-
berta ikdienas cīņu biedrs ir melna 
kaķene Silvija.

“Nevaru žēloties, kara gaitās ļoti 
veicies, arī izsūtījums bijis smags, bet 
mēs to izturējām, un tagad atceros 
pozitīvo. Priecājos, ka ik pārdienu 
pie manis ciemojas bērni un esmu 
vēl brašs!”

“Garkalnes Novada Vēstis” pa-
teicas Alberta Apses kungam par 
interesanto stāstījumu un vēl arī 
turpmāk būt možam, veselīgam un 
enerģiskam!

BERģU DRAUDZES ZIņAS

Tuvojas Lieldienas, Kristus aug-
šāmcelšanās svētki. Tos svin pat tie 
cilvēki, kas citkārt nemaz nav bieži 
dievnama apmeklētāji. Tas liecina, 
ka šajā Jēzus Kristus dzīves notiku-
mā ir kaut kas tāds, kas uzrunā ļoti 
daudzus cilvēkus. Nekļūdīsimies, ja 
saskatīsim to dzīvības uzvaras cerībā 
pār nāvi. Pats pavasara laiks ar da-
bas mošanos pēc ziemas sastinguma 
ir kā līdzība mūžīgās dzīvības vēstij. 
Arī Jēzus salīdzināja gaidāmo visas 
radības augšāmcelšanos mūžīgai dzī-
vei ar pumpuru raisīšanos pavasarī. 
Jēzus bija pirmais kā šāds pumpurs 
pie mūžīgās dzīvības koka.

Tie, kas Jēzum tic, seko Viņam 
šajā dzīvības ceļā. Atcerēsimies, 
ko Jēzus izcieta cilvēku glābšanas 
dēļ. Viņš tika mocīts un apsmiets. 
Viņam ticēja tikai mācekļi. Lielais 
pūlis, kas sapulcējās uz Pashas svēt-
kiem, Jēzu aizliedza un prasīja Viņa 
nāvi. Jēzus nepretojās un atļāva sevi 
piesist krustā. Viņš ļoti cieta, bet 
zināja, ka uzvarēs nāvi. Un treša-
jā dienā agri no rīta Viņš uzcēlās 
no mirušajiem. Dieva gars Viņu 
augšāmcēla. šo dzīvības garu Viņš 
deva saviem mācekļiem, lai to varē-
tu tālāk saņemt visi cilvēki pasaulē. 
Lieldienu vēsts ir vispriecīgākā vēsts 

pasaulē. Kristus ir augšāmcēlies! 
Kad kristieši to apliecina, sacīda-
mi: “Patiesi augšāmcēlies!” – Kris-
tus gars viņos atspīd un laužas no 
sirds neapturami ārā kā liels prieks, 
līdzīgi kā pavasara straumes, kas 
bija ieslēgtas ledū. Nāves sastingums 
ir uzvarēts. Cilvēka miesa ir aug-
šāmcelta mūžīgai dzīvošanai. Tāda 
nākotnes aina paveras visiem cil-
vēkiem, dzīvojot kopā ar Kristu. 
Tāpēc Lieldienas svin tik daudzi, 
pat nezinot kristīgo mācību. Liel-
dienu gaisma sirdīs cilvēkus ved 
pretī dzīvībai.

“Kristus ir augšāmcēlies!
Patiesi augšāmcēlies!”
Priecīgus Kristus augšāmcelša-

nās svētkus novēl Berģu draudze 
un mācītājs!

Lieldienas

BERģU DRAUDZE AICINA 8. APRĪLĪ KOPĀ SVINĒT  
KRISTUS AUGšĀMCELšANĀS SVĒTKUS:

• Dievkalpojums Brīvdabas muzeja Usmas baznīcā plkst. 10.00.
• Pēc dievkalpojuma pie mums viesosies dzejniece, publiciste Anda Līce.

• Būs olu izstāde un konkurss – līdzi jāņem skaistas, krāsainas oliņas!
•Tējas, kafijas galds ar līdzpaņemtiem gardumiem.

Dodiet, tad jums taps dots! 
Lk.6:38

pALīDZI TApT BErģu BAZnīcAI!
Ziedojumu konti:

Konts “Hansabankā” Nr. LV44HABA0551004450846.
Konts pasta norēķinu sistēmā PNS Nr. LV17LPNS0002100982483.

Saņēmējs: Berģu evaņģēliski luteriskā draudze (reģ. Nr. 90000256518).
Paldies visiem, kas Berģu baznīcas projektam ziedojuši janvārī un februārī: Sandrai Zauerei, Diānai Čivčai, 
Guntaram Āboltiņam-Āboliņam, Aivaram Blūmam, Kasparam Pikšam, Dzintrai Jurēvicai, Eināram Līdakam, 
Balgales evaņģēliski luteriskajai draudzei, Rojas evaņģēliski luteriskajai draudzei, Milvoku Svētās Trīsvienības 
latviešu evaņģēliski luteriskajai draudzei (“Talcinieki Latvijai”).

Apses kungs nežēlojas par dzīvi un izsūtījumu atceras ar smaidu uz lūpām, lai gan tas bijis smags dzīves periods.

Kāzu dienā kopā ar kundzi Margu.

t Sākums 2. lpp.
Grāmatvežu uzdevumā, kurā bija 

jāspēlē kāda bērnu spēlīte, piedalījās 
mūsu ekonomists Ritvars Grīviņš, 
izcīnot 9. vietu. Apķērīgākais grā-
matvedis Rīgas rajonā varētu būt 
Ropažu novada domē, jo iegūta  
1. vieta šajā disciplīnā.

Priekšsēdētāju divcīņā bija jāveic 
divi sporta veidi – nobrauciens ar 
piepūšamajām kamerām un eks-
trēmais hokejs. Nobraucienā mūsu 
domes priekšsēdētājs Juris Silovs ie-
rindojās 10. vietā, bet ripas vadīšanā 
ar nūju apkārt šķēršļiem uz pilnīgi 
slidena ledus priekšniekam veicās 
daudz labāk – 7. vieta. Kopvērtē-
jumā 8. vieta. Veiklākais priekšsē-
dis – Siguldas novada domes priekš-
sēdētājs Tālis Puķītis, labākā sieviešu 
kārtas pārstāve – Baldones pilsētas 
priekšsēdētāja Karina Putniņa.

Noslēdzošā disciplīna – lie-
lā stafete, kurā jāpiedalās četriem 
domes darbiniekiem. Pirmais trasē 
devās Raivis Plešs. Viņam ar dis-
tanču slēpēm bija jānoslēpo neliels 
gabals, nododot stafeti nākamajam, 
kurš ar vienu slēpīti pārvar šķēršļu 
joslu. Jānim Pauliņam tas izdevās 
ļoti labi. Pēc tam Oskars vilka pūsli, 
kurā atradās Sindija Martinova. Tam 
sekoja lielākais pārbaudījums. Visai 
komandai bija jānovelk viena slēpīte 
Jānim un abas jāuzvelk Oskaram, 
kuram jāveic šķēršļu josla ar abām 
slēpēm kājās. šeit arī zaudējām no-
zīmīgās sekundes, jo kārtīgi nebijām 
piestiprinājuši slēpes. Viena nokrita, 
un Oskars turpat trasē vilka nost zā-
bakus, lai varētu uz zeķēm ātrāk uz-
siet slēpītes un veikt distanci. Kop-
vērtējumā ieguvām vien 18. vietu. 
Tomēr neesam par to noskumuši, jo 

sportiskais gars bija mūs pārņēmis. 
Mēs priecājāmies par Sējas novada 
domes komandu, kura stafeti veica 
visātrāk.

Gaidot kopvērtējumu un rezul-
tātus disciplīnās, malkojām siltu 
upeņu sulu un domājām par gai-
dāmo deju vakaru, kurš risinājās 
tā sauktajā ēdnīcā “Krimulda”. Tur 
arī tika apbalvoti labākie pašvaldību 
sportisti.

šogad laureātu godā atkal Sigul-
das novads. šis gods, ja nemaldos, 
pašvaldībai jau tiek vairākas reizes 
pēc kārtas. 2. vietā ierindojās Inču-
kalna novada dome, bet bronzas me-
daļas saņēma Baložu pilsētas dome. 
4. vietā palika Ropažu novada dome, 
5. vietā – Mālpils pagasta padome, 
bet olimpisko sešnieku noslēdza 
Carnikavas novada dome.

Sindija martinova

Veselā miesā sportisks gars

VAI ATBALSTāT LAIKrAKSTA IZDošAnu KrIEVu VALoDā?
Ne tikai iedzīvotāju, bet arī deputātu vidū izskanējis viedoklis, ka informatīvajam izdevumam “Garkalnes 
Novada Vēstis” vajadzētu veidot konspektējošu pārskatu krievu valodā. Tas tiktu izvietots apmēram vienas 
lapaspuses apjomā ikmēneša avīzē. Konspekts krievu valodā tiktu veidots par novada domes oficiālajiem 
paziņojumiem vai informāciju.
Lai lēmums netiktu pieņemts vienpusēji, nolēmām organizēt iedzīvotāju aptauju.
Vēlamies, lai jūs izteiktu viedokli par jautājumu, VAI ATBALSTāT IZDEVumA “GArKALnES no-
VADA VēSTIS” KonSpEKTējošA pārSKATA puBLIcēšAnu KrIEVu VALoDā?
Ierosinājumus un viedokļus lūdzam izteikt līdz 13. aprīlim, nosūtot uz e-pasta adresi: sindija@garkalne.lv.
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